
Protokół Nr XXVI/08
z obrad sesji Rady Miejskiej w Miliczu w dniu 30 lipca 2008 r. zwołanej w trybie art. 20 

ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym .
Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Miliczu  Edmund Bienkiewicz. 
W sesji uczestniczyło 20 radnych, nieobecny na sesji Przewodniczący Komisji Budżetowej 
Robert  Szlachetka,  na  sesję  spóźnili  się  radni;  Artur  Gajowy  i  Arkadiusz  Korol  – 
Wiceprzewodniczący Rady.

(lista  obecności zał. nr 1 do protokołu)
Przewodniczący  Rady  stwierdził  quorum  przy  którym  Rada  Miejska  może  obradować  i 
podejmować  prawomocne  decyzje.  Następnie  powitał  przybyłych  na  sesję;  Burmistrza 
Ryszarda Mielocha,  Zastępcę  Burmistrza Tomasza  Kasprolewicza , kierowników jednostek 
organizacyjnych  gminy,  kierowników  wydziałów  Urzędu  Miejskiego  w  Miliczu, 
przedstawicieli prasy lokalnej, sołtysów, mieszkańców gminy.
Przewodniczący Rady przypomniał, że Rada  na dzisiejszej sesji obraduje według porządku 
zawartego  we  wniosku  Burmistrza  o  zwołanie  sesji  w  trybie  art.  20  ust.  3  ustawy  o 
samorządzie gminnym ( wniosek w załączeniu).
Porządek obrad sesji:
2. Podjęcie uchwał w sprawie:
    1) szczegółowych warunków ustalania wysokości i rozliczania dotacji dla publicznych i 
        niepublicznych szkół i placówek,
    2) zaciągnięcia pożyczki w 2008 roku,
    3) przyjęcia dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
       Wodnej,
    4) zaciągnięcia pożyczki w 2008 roku.
    5) przyjęcia dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
        Wodnej we Wrocławiu,
    6) przyznania dotacji celowej na prace konserwatorskie , restauratorskie i roboty 
         budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności 
         gminy,
   7) zmian budżetu Gminy Milicz na 2008 rok,
    8) zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Sułów,
    9) powołania Sekretarza Gminy Milicz.
3. Zakończenie obrad sesji.

( zawiadomienie – zał. nr 2)

Przystępując do realizacji porządku obrad – pkt 2. Podjecie uchwał w sprawie:
1) szczegółowych  warunków  ustalania  wysokości  i  rozliczania  dotacji  dla 

publicznych i niepublicznych szkół i placówek

Przewodniczący  Komisji  ds.  Społecznych  Marian  Mazurkiewicz  poinformował,  że  na 
wspólnym posiedzeniu Komisji  ds. Społecznych i Komisji  Budżetowej w dniu 8 lipca 
2008  r.  wypracowano  poprawkę  do  projektu  uchwały  dotyczy   -  §   6   -  Komisja 
wnioskuje  aby  wysokość  dopłaty   do  jednego  ucznia  wynosiła  88  %  wydatków 
bieżących  ponoszonych  w  publicznych  szkołach  tego  samego  typu  i  rodzaju, 
prowadzonych  przez  Gminę  Milicz  Poinformował  także,  ze  projekt  uchwały  z 
uwzględnieniem zgłoszonej poprawki został przez komisje Rady (  wspólne posiedzenie) 
zaopiniowany pozytywnie stosunkiem głosów : za – 6, przeciw -2 i wstrzymujące się – 
2.



Autopoprawkę  Burmistrza  do  projektu  uchwały  przedstawił  Zastępca  Burmistrza  p. 
Tomasz Kasprolewicz – odczytał tekst autopoprawki Burmistrza, który  dotyczy zapisu § 
6 projektu uchwały i otrzymuje  brzmienie:

„1. Niepubliczna szkoła, o której mowa w § 1 pkt 5 mająca swoją siedzibę w mieście 
otrzymuje   z  budżetu  Gminy  Milicz  dotację  w  wysokości  75  %  ustalonych  w 
budżecie  Gminy  Milicz  średnich  wydatków  bieżących  ponoszonych  publicznych 
szkołach tego samego typu i rodzaju prowadzonych  przez Gminę Milicz i mających 
swoją siedzibę w mieście w przeliczeniu na jednego ucznia, nie mniej  jednak niż 
kwota  przewidziana  na  jednego  ucznia   danego   typu  i  rodzaju  szkoły  w  części 
oświatowej subwencji ogólnej otrzymywanej przez Gminę Milicz obliczonej zgodnie 
z rozporządzeniem wydanym na podstawie art. 28 ust. 6 ustawy z dnia 13 listopada 
2003 r. o dochodach jednostek samorządu terytorialnego ( Dz. U. Nr 2003, poz. 1966 
z późniejszymi zmianami).
2. Niepubliczna szkoła,  o której mowa w § 1 pkt 5 mająca swoją siedzibę na wsi 
otrzymuje   z  budżetu  Gminy  Milicz  dotację  w  wysokości  75  %  ustalonych  w 
budżecie  Gminy  Milicz  średnich  wydatków  bieżących  ponoszonych  publicznych 
szkołach tego samego typu i rodzaju prowadzonych  przez Gminę Milicz i mających 
swoją siedzibę na wsi w przeliczeniu na jednego ucznia, nie mniej  jednak niż kwota 
przewidziana na jednego ucznia  danego  typu i rodzaju szkoły w części oświatowej 
subwencji  ogólnej  otrzymywanej  przez  Gminę  Milicz  obliczonej  zgodnie  z 
rozporządzeniem wydanym na podstawie art. 28 ust. 6 ustawy z dnia 13 listopada 
2003 r. o dochodach jednostek samorządu terytorialnego ( Dz. U. Nr 2003, poz. 1966  
z późniejszymi zmianami).”

W uzasadnieniu podał:
„W  związku  z  wynikami  dyskusji  na  komisach  Rady  Miejskiej  w  Miliczu  na  temat  
wysokości dotacji do niepublicznych szkół  podstawowych i gimnazjów proponuję poprzez  
wprowadzenie autopoprawki zrównać wysokość dotacji do niepublicznych przedszkoli z  
wysokością dotacji do szkól podstawowych i gimnazjów. Zapis powyższy skutkowałby co 
prawda  wyższymi  wydatkami  niż  ustawowe  minimum  ale  ze  względów  społecznych  
wydaje się być rozwiązaniem kompromisowym i słusznym. Zarówno niepubliczne  szkoły 
podstawowe,  gimnazja  jak  i  przedszkola  otrzymywałyby  dotację   w  wysokości  75  % 
wydatków bieżących ponoszonych w odpowiednich szkołach publicznych prowadzonych 
przez Gminę Milicz.
W wyniku wprowadzonej autopoprawki dotacje te w roku 2008 biorąc po uwagę aktualne  
planowane wydatki bieżące w szkołach prowadzonych przez Gminę Milicz kształtowałyby  
się następująco:
1) niepublicznego gimnazjum położonego w mieście               362,45 zł,
2) niepublicznego gimnazjum położonego na wsi                    435,56 zł,
3) niepublicznej szkoły podstawowej położonej w mieście      250,18 zł,
4) niepublicznej szkoły podstawowej położonej na wsi           477,40 zł”.

( autopoprawka z uzasadnieniem w załączeniu – zał. nr 3)

Przewodniczący  Rady  odczytał  tekst  wniosku  Komisji  Budżetowej  i  Komisji  ds. 
Społecznych ( wspólne posiedzenie) i zarządził głosowanie  nad wnioskiem.
Wynik głosowania:
głosowało 20 radnych z tego: głosy za – 10, przeciw – 9 i wstrzymujące się – 1.
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Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  poprawka zgłoszona  przez  Komisje  Rady została 
przyjęta.  Następnie  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  uchwały  z  uwzględnieniem 
wcześniej  przyjętej poprawki.
Wynik  głosowania:  głosowało  20  radnych  z  tego  głosy  za  -13,  przeciw  –  2  i 
wstrzymujące się – 5.

Uchwała Nr XXVI/129/08
Rady Miejskiej w Miliczu

z dnia  30 lipca 2008 r.
w sprawie szczegółowych warunków ustalania wysokości i rozliczania dotacji dla 

publicznych i niepublicznych szkół i placówek
( zał. nr  4)

Przewodniczący Komisji ds. Społecznych Marian  Mazurkiewicz w uzupełnieniu swojej 
wypowiedzi w sprawie zgłoszonego wniosku ze wspólnego posiedzenia komisji Rady 
( Rada  w głosowaniu nad uchwałą wniosek przyjęła)  powiedział, że wniosek dotyczy 
tylko  szkół,  nie  dotyczy  przedszkoli,  a  dokładnego  sprecyzowania  zapisu  powinni 
dokonać urzędnicy zachowując istotę wnioskowanej przez komisje Rady zmiany.
Sekretarz  Gminy  Bolesław  Felka  wyraził  wątpliwość  co  do  prawidłowości  przyjętej 
poprawki – chodziło o czytelność  kręgu podmiotów niepublicznych, które  będą objęte 
przyjętym rozwiązaniem.
Przewodniczący  Rady  w   oparciu  o  przyjęty  wniosek  wyjaśniał  –  intencją 
wnioskodawców było uregulowanie dotacji dla szkół niepublicznych w Gminie Milicz, o 
których mowa  w §  1 pkt 5 (regulacja  nie dotyczy przedszkoli).
Radny  Stanisław  Pawlak  dociekał   jak  ma  wyglądać  dotowanie   do  gimnazjów 
niepublicznych.
Radny  Janusz  Wierzowiecki  zwrócił  uwagę  radnych  na  to,  że  Rada  już  wniosek 
przegłosowała, przegłosowała też  uchwałę  i jest tym rozwiązaniem związana.

2) zaciągnięcia pożyczki w 2008 roku
(  Budowa  sieci  wodociągowej  i  kanalizacji  sanitarnej  z  przyłączami  oraz  budowa  dróg  gminnych  z  
kanalizacja deszczową i przebudowa drogi powiatowej nr 1431 D we wsi Sławoszowie Gm. Milicz – III  
etap.)
Przewodniczący Komisji  poinformował, że  wspólne posiedzenie Komisji Rady w dniu 8 
lipca br. pozytywnie zaopiniowało 4 uchwały dotyczące zaciągnięcia pożyczek i przyjęcia 
dotacji (dot. projektów uchwał wymienionych w porządku obrad sesji ).
 Głosów w dyskusji nie było, Przewodniczący Rady odczytał tekst  projektu uchwały i 
zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały.
Wynik  głosowania:  głosowało  20  radnych  z  tego  głosy  za  –  17,  przeciw  –  1  i 
wstrzymujące się – 2. 

Uchwała Nr XXVI/130/08
Rady Miejskiej w Miliczu

z dnia 30 lipca 2008 r.
w sprawie zaciągnięcia pożyczki w 2008 roku 

( zał. nr 5)

3) w sprawie przyjęcia dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej we Wrocławiu
( dot. zadania jw.)

            Przewodniczący Rady odczytał tekst projektu uchwały i zarządził głosowanie nad 
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            przyjęciem uchwały. Wynik  głosowania: głosowało 20 radnych z tego głosy za – 19, 
            przeciw – 0 i wstrzymujące się – 1.

Uchwała Nr XXVI/131/08
Rady Miejskiej w Miliczu

z dnia 30 lipca 2008 r.
w  sprawie  przyjęcia  dotacji  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i 
Gospodarki Wodnej we Wrocławiu

( zał. nr 6)

4) w sprawie  zaciągnięcia pożyczki  
   ( Budowa kanalizacji sanitarnej z przykanalikami i sieci kanalizacji deszczowej wraz z budową 
     nawierzchni ul. Milickiej w Sułowie gm. Milicz – VII etap realizacji)

Głosów w dyskusji nad projektem uchwały nie było, Przewodniczący Rady odczytał tekst 
projektu uchwały i zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. Wynik głosowania nad 
uchwałą: głosowało 20 radnych, głosy za – 18, przeciw – 1, wstrzymujące się – 1.

Uchwała Nr XXVI/132/08
Rady Miejskiej w Miliczu

                                                              z dnia 30 lipca 2008 r.

w sprawie  zaciągnięcia pożyczki
( zał. nr 7)

5)   w sprawie przyjęcia dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej we Wrocławiu

     Głosów w dyskusji nie było,  Przewodniczący Rady odczytał  tekst projektu uchwały i 
zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. Wynik głosowania : głosowało 19 radnych z 
tego głosy za – 18, przeciw – 0, wstrzymujące się – 1.

Uchwała Nr XXVI/133/08
Rady Miejskiej w Miliczu

         z dnia 30 lipca 2008 r.

w sprawie przyjęcia dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej we Wrocławiu

 ( zał. nr 8)

6) przyznania dotacji  celowej na prace konserwatorskie,  restauratorskie i  roboty 
budowlane  przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków  nie stanowiących 
własności gminy,

Głosów w dyskusji  nie  było.  Przewodniczący  Rady odczytał  tekst  projektu uchwały i 
zarządził glosowanie nad przyjęciem uchwały. Wynik głosowania: głosowało 20 radnych 
– Rada uchwałę przyjęła jednogłośnie.

Uchwała Nr XXVI/134/08
Rady Miejskiej w Miliczu

         z dnia 30 lipca 2008 r.
przyznania dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane  przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków  nie stanowiących 

własności gminy,
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( zał. nr 9)

7) zmian budżetu Gminy Milicz na 2008 rok
Pytań  i  uwag  do  projektu  uchwały  nie  zgłoszono.  Przewodniczący  Rady  odczytał  tekst 
projektu  uchwały  i  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  uchwały.  Wynik  głosowania: 
głosowało 20 radnych z tego głosy za – 15, przeciw – 1 i wstrzymujące się – 4.

Uchwała Nr XXVI/135/08
Rady Miejskiej w Miliczu

         z dnia 30 lipca 2008 r.
                         w sprawie zmian budżetu Gminy Milicz na 2008 rok

( zał. nr 10)
8) zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Sułów

    Pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodniczący Rady odczytał  tekst 
projektu uchwały i zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały.

Wynik  głosowania:  głosowało  20  radnych,  z  tego   głosy  za  –  15  ,  przeciw  –  0  i 
wstrzymujące się – 5.

Uchwała Nr XXVI/136/08
Rady Miejskiej w Miliczu

                                                               z dnia 30 lipca 2008 r.
w sprawie zatwierdzenia planu odnowy miejscowości Sułów

( zał. nr 11)

9) powołania Sekretarza Gminy Milicz

Przewodniczący  Rady  poprosił  Burmistrza  Gminy  Milicz  p.  Ryszarda  Mielocha  o 
przedstawienie kandydata na  stanowisko Sekretarza Gminy Milicz.

Burmistrz  Ryszard  Mieloch  powiedział,  że  zgodnie  z  ustawą  o  samorządzie  gminnym 
burmistrz zgłasza do rady kandydata na stanowisko z wnioskiem o Jego  zatwierdzenie. Nie 
chcąc być posądzony  o politykierstwo i kumplostwo, wcześniej  podjął decyzję o ogłoszeniu 
konkursu na to stanowisko, konkurs jednak nie dał rozstrzygnięcia – komisja nie wskazała na 
żadnego z  kandydatów,  w związku z  tym proponuje pracownika  Urzędu Miejskiego – p. 
Helenę Gładkowską, która w tym Urzędzie pracuje 17 lat, ma odpowiednie  przygotowanie 
merytoryczne  –  ukończoną  administrację  samorządową,  jest  osobą  niekonfliktową,  nie 
uwikłaną w układy. Zauważył także, że sekretarz jest takim stanowiskiem, które musi  ściśle 
współpracować z Burmistrzem. Zwrócił się do Rady z  prośbą o zaakceptowanie zgłoszonej 
kandydatury.

Wiceprzewodniczący   Rady  Arkadiusz  Korol  zwrócił  się  z  pytaniem  do  Burmistrza  – 
Specjalnie  ogłosił  Pan  konkurs  na  stanowisko  sekretarza,  aby  nie  być  posądzany  o  
politykierstwo – cieszy się, że  sekretarzem została kobieta, mimo iż  Jej nie zna- w związku z  
tym jest   pytanie  -  dlaczego Burmistrz  nie  zdecydował  się  ogłosić  następnego konkursu?  
wtedy  ta pani mogła ten konkurs wygrać.
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Burmistrz Ryszard Mieloch odnosząc się do zapytania powiedział, że do konkursu przystąpiło 
tylko dwóch kandydatów, a mogła być ich  przecież  nieograniczona ilość.

Radny  Stanisław  Kuśnierz  zabierając  głos  w  sprawie  poinformował,  że   był  w  składzie 
komisji konkursowej i po przesłuchaniu obu kandydatów na stanowisko, komisja nikogo nie 
rekomendowała Burmistrzowi. Jeśli chodzi o p. Gładkowską, to stwierdził iż dobrze zna tą 
panią i potwierdza wszystko to co o kandydatce   powiedział Burmistrz. Jak jednak zauważył, 
nigdy nie ma takiej pewności, że kandydat będzie najlepszy z możliwych. Od 1 sierpnia br. p. 
Felka  przeszedł  na  emeryturę  i  Burmistrz  proponuje  kandydata  na  stanowisko Sekretarza 
Gminy Milicz.  Dodał,  że  p.  Gładkowska uczciwie podchodzi  do sprawy – jeśli  sobie  nie 
poradzi, to złoży rezygnację – do tego oświadczenia radny  podchodzi  ze zrozumieniem.

Radna  Halina  Smolińska  zaproponowała,  aby  kandydat  na  Sekretarza  w  kilku  zdaniach 
przedstawił  swoją  koncepcję  pracy  w  świetle  zbliżającej  się  reformy  samorządowej  i 
projektem wzmocnienia roli sekretarza – w zasadzie będzie to szef urzędu.

P. Helena Gładkowska  podziękowała za zaufanie , powiedziała także, że na dziś nie posiada 
koncepcji  działania,  jak  zapewniła  ,  będzie  się  starała  współpracować  ze  wszystkimi  i 
realizować zadania, które zostaną Jej  powierzone.

Przewodniczący Rady odczytał tekst projektu uchwały i zarządził głosowanie  nad przyjęciem 
uchwały. Wynik głosowania:  głosowało  20 radnych z tego głosy za – 12, przeciw – 3 i 
wstrzymujące się – 5.

Uchwała Nr XXVI/137/08
Rady Miejskiej w Miliczu

                                                               z dnia 30 lipca 2008 r.
w sprawie powołania Sekretarza Gminy Milicz

( zał. nr 11)
Przewodniczący Rady złożył gratulacje p. Sekretarz i podkreślił, że dla Rady to stanowisko 
ma ogromne znaczenie i oczekuje na nawiązanie właściwych stosunków.

Burmistrz Ryszard Mieloch podziękował Radzie za przyjęcie kandydatury Sekretarza, wyraził 
nadzieję, że nie zawiedzie pokładanego zauważania i będzie to dobra współpraca z korzyścią 
dla wszystkich.
W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  sesji,  Przewodniczący   Rady  podziękował 
wszystkim za udział w sesji i ogłosił zamknięcie obrad XXVI sesji Rady  Miejskiej w Miliczu 
w dniu 30 lipca 2008 r. zakończenie obrad nastąpiło o godz. 14,35.

Protokółowała                                                                         Przewodniczący Rady

Halina Kusch                                                                           Edmund Bienkiewicz
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